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PREAMBUL 
 

Atletismul este unul dintre sporturile cu cea mai mare arie de practicare la nivel național 
și mondial. Se practică organizat în cluburi sportive, individual pentru relaxare și menținerea 
unei forme fizice active, în echipe pentru socializare și susținerea unor cauze nobile sau pentru a 
reprezenta comunitatea, grupul, diferite asociații și O.N.G-uri etc. 

Atletismul dispune de o foarte mare varietate de exprimare: se practică în stadion pe 
pistă de atletism, în săli de atletism, în parcuri și zone amenajate în pădure, pe șosea, pe munte 
sau oriunde se găsește un grup de prieteni dornici de relaxare și voie bună (studenți, atleți 
amatori, corporatiști, „atleți master” etc.) 

Atletismul are o puternică componentă educativă deoarece creează modele, te 
organizează și te disciplinează, se poate preda ușor în școli și universități, are o puternică 
componentă socială și de reprezentativitate. Foarte important, atletismul se poate practica cu 
succes aproape la orice vârstă, de la copii  de 7 ani și până la... 100 de ani! 

Atletismul este un sport de performanță, este o știință, reprezintă un întreg domeniu de 
cercetare, de creație, de pasiune și multă, multă muncă. 

Atletismul dispune de unul dintre cele mai puternice și mai performante sisteme de 
organizare și de calendar competițional, atât la nivel național, dar mai ales la nivel mondial. Este 
un sport măsurabil, înregistrează recorduri, atribuie titluri de campion și cel mai important, este, 
prin definiție, sportul OLIMPIC cel mai important. 

Atletismul românesc a scris istorie și a oferit de-a lungul timpului glorie sportivă, bucurie 
și satisfacții dintre cele mai frumoase. Le rămânem mereu recunoscători și le transmitem 
respect, onoare și prețuire, tuturor campionilor și medaliaților olimpici, mondiali, europeni, 
balcanici și naționali, antrenorilor și specialiștilor care au contribuit la obținerea acestor 
performanțe, conducătorilor de cluburi și instituții, sponsorilor și partenerilor care au sprijinit 
atletismul.          

De asemenea, îi privesc cu admirație și susținere pe toți cei care sub o formă sau alta fac 
parte din marea familie a ATLETISMULUI ROMÂNESC. 

     Am ales să fac această prezentare în preambulul proiectului deoarece, prin simpla 
lecturare a textului, se observă ușor că atletismul este peste tot, face parte din viața noastră, 
trebuie practicat, promovat și iubit deopotrivă. Deviza pe care am susținut-o timp de patru ani și 
în care cred și acum cu tărie este: „ATLETISMUL TREBUIE SĂ NE UNEASCĂ , NU SĂ NE 
RISIPEASCĂ”.  

Acum este momentul ca tot ceea ce am construit până aici să înceapă să își arate cu 
adevărat roadele și singurul mod în care ne putem bucura de investiția de efort și de programele 
implementate în acești patru ani este CONTINUITATEA.  

Împreună am ajuns aici, împreună mergem mai departe! 
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 Stimați reprezentanți ai structurilor sportive membre F.R.A., dragi colegi, 

Vin în fața dumneavoastră cu deviza cu care am pornit în 2017 pe drumul modernizării și 
deschiderii federației noastre către oameni și către colegii noștri din lumea întreagă: "atletismul 
trebuie să ne unească, nu să ne risipească" și vă propun pentru mandatul următor, împreună cu 
echipa mea, "ideea de continuitate" a procesului de modernizare și de apropiere de valorile 
atletismului european, de promovare a activității noastre la toate nivelurile și către toți cei care 
iubesc mișcarea și sportul în general. 

Este necesar să continuăm dezvoltarea atletismului la nivelul întregii țări: prin înființarea 
de noi cluburi de atletism; prin dezvoltarea Asociațiilor Județene de Atletism; prin parteneriate 
cu primăriile și școlile din întreaga țară; prin atragerea sponsorilor, prietenilor și tuturor celor 
care doresc să ia parte la renașterea atletismului din România, iar punctul de plecare în această 
călătorie începe în mod firesc, cu fiecare dintre noi, de la noi de acasă. 

Dacă vrem să intrăm în primele 8 națiuni europene la atletism (Superligă), să organizăm în 
8-10 ani un Campionat European de Seniori (la fel ca Ungaria, Polonia, Serbia, Franța sau 
Germania), și să readucem performanța sportivă pentru a redeveni campioni europeni, mondiali 
și olimpici, atunci trebuie ca fiecare din noi să ne aducem contribuția în primul rând acolo unde 
activăm: federație, cluburi, asociații județene, primării, ca antrenori și sportivi și astfel, împreună 
cu toți cei care își doresc și iubesc acest sport, să punem cărămidă cu cărămidă de jos în sus 
pentru creșterea noastră. 

Nu este o fugă de responsabilitate a Federației Române de Atletism, cum poate ar spune 
unii, este o direcție care a rezultat în urma a sute de analize, discuții și deplasări la fața locului cu 
antrenorii noștri, cu președinții și directorii de cluburi, cu primari de localități mai mari sau mai 
mici, cu sponsori și părinți și cu toții am ajuns la concluzia că noi trebuie să ne implicăm direct, 
nimeni altcineva nu ne va ajuta să ne dezvoltăm. 

Așa cum știți, acum patru ani, am plecat la drum cu un program conceput de mine 
impreuna cu echipa mea, bazat pe experiența mea de 25 de ani în administrația sportivă din 
România, cu încrederea că voi găsi oameni în atletismul românesc dispuși să înceapă a reclădi din 
„aproape in aproape” întreaga comunitate a atletismului, adaptată la noile condiții legislative ale 
momentului din țară și la noile cerințe ale comunității atletismului european. (reîntoarcerea la 
comunitatea în care trăim – colaborarea cu autoritățile locale, toleranță 0 la dopaj, participarea 
în parteneriat cu European Athletics la organizarea de concursuri internaționale în România, 
implementarea conceptului de atletism-spectacol, crearea brandului de țară în atletism și 
promovarea lui în România și în Europa, în parteneriat cu televiziunea și prin celelalte canale de 
social-media etc.) 

Astăzi, după patru ani de mandat, (la care se adauga inca 4 ani, 2021 – 2025, de stagnare 
in dezvoltarea atletismului romanesc) vă pot spune cu siguranță că suntem mulți cei care dorim 
să avem o comunitate a atletismului "ca afară", comunitate care are în centru ei valori umane și 
morale unanim acceptate, profesionalism și responsabilitate în toată activitatea pe care o 
depunem, iar noțiunile de fair-play și de respectare a criteriilor și regulilor stabilite de noi să fie 
lege pentru noi toți. 
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Vreau să mulțumesc tuturor celor care au lucrat alături de mine și au avut încredere în 
direcția spre care a plecat atletismul din România in 2017. Deasemenea, îi asigur de toată 
considerația si disponibilitatea mea si pe cei care au avut mai puțina incredere în mine și în 
proiectul pe care l-am prezentat la alegerile din 2021.   

Nu este un drum ușor, dar dacă vom continua munca de implementare a valorilor mai sus 
menționate, peste 8-10 ani vom avea generații noi de atleți, antrenori, arbitri, cluburi, performeri 
și campioni, spectatori și fan-cluburi, atleți amatori și master, organizatori de competiții etc, care 
vor reprezenta cu cinste atletismul și România. 

 

Dragi colegi , 

      Aș vrea să ne reamintim împreună cum am pornit in aceasta călătorie, unde suntem 
acum si ce propun să facem în perioada următoare.  

 

 

 

1.  PERSONAL F.R.A. 
 

 

CE A FOST ÎN 2017:  

Am găsit  un personal decimat (mai puțini angajați cu 60% față de 2010-2011) , cu salariile 
la minim pe economie, fără perspective, obosit și nervos. 

 

CE AM LASAT ÎN 2021 :   

- Avem un personal organizat în departamente (9 departamente) - funcțional și complet 
în proporție de 90%; într-un procent de 40% găsim  tineri sub 38 de ani, care știu să utilizeze 
calculatoarele și programele specifice activității F.R.A., cu venituri salariale dublate față de 2017 
(încă insuficiente pentru activitatea depusă) și cu o perspectivă de dezvoltare a  unei cariere în 
domeniul administrativ –sportiv.  

 - O echipa competitiva prin care s-au derulat programe de sprijin si dezvoltare a 
Asociatiilor Judetene de Atletism, care reprezinta motorul de dezvoltare a atletismului in tara. 

 

CE AVEM IN 2025: 

   - Găsim  o situatie aproape identica cu cea din anul 2017, cu personal insuficient, 
departamente intregi lipsă,  (persoane care au avut contractele de muncă desfacute la limita legii 
si pierdute toate in instanță) cu personal administrativ al bazei sportive ... „la nivel de pază”, 
situație care aduce deservicii mari la nivel de imagine si responsabilitate, cu consecinte negative 
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in colectarea de venituri proprii si  organizarea de  evenimente sportive de calitate. Toate aceste 
efecte negative duc la scăderea capacității de dezvoltare a federației. Cu Asocatii Judetene de 
Atletism puse pe pauza, iar acolo unde se desfășoara activității organizatorice sportive, Federația 
Româna de Atletism in loc sa le fie partener, le tratează ca si pe proprii sudordonați, nici pe 
departe să le sprijine si să le dezvolte etc. 

 

CE PROPUN PENTRU 2025-2029: 

A. Consolidarea departamentelor existente și dezvoltarea lor în funcție de necesitățile 
apărute în activitatea federației. (propunere de Organigramă si Stat de Funcții - transparente, 
aduse la cunostința tuturor membrilor F.R.A.) 

B. Cooptarea de personal calificat pe  domenii conexe atletismului cum ar fi: statistică-
istoric, organizarea de competiții sportive, scriere de proiecte etc; 

C. Cooptarea de personal în executivul federației, specializat în atletism, cu experiență 
in antrenorat  și viziune în evoluția atletismului în România și în Europa. 

D. Atragerea tinerilor in executivul federației și formarea lor pentru eficentizarea 
departamentelor cu rol creativ in F.R.Atletism.( 30% tineri sub 25 de ani cu expertiză in 
digitalizare). 

E. Sprijinul imediat al Asociațiilor Județene de Atletism, pentru a se dezvolta in: 

-  organizarea de competiții locale, regionale si naționale. (minim 50% din veniturile 
asociațiilor, realizate din competițiile in parteneriat cu F.R.Atletism, trebuie sa ramină 
in asociație ) 

- inființarea de noi cluburi, cu sprijin din partea F.R.Atletism: juridic, organizatoric, 
echipament sportiv; 

-  dezvoltarea de proiecte impreuna cu F.R.Atletism si administratia publica locala;  

- Cooperare cu scolile si cu  parinti atletilor, cu sponsorii locali si accent pe voluntari. 

F. Colaborarea cu firme externe federației care oferă servicii specializate activitații 
noastre: marcheting, productie video si promovare, servicii on - line și social media, cu sarcina 
clara de a CREȘTE VENITURILE PROPRII ale federației. 
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2.  DEPARTAMENTUL  ADMINISTRATIV 
 

*   BAZA SPORTIVĂ A  F.R.A.,  „IOLANDA BALAȘ SOTER” 

 

CE A FOST ÎN 2017:  

Baza sportivă a F.R.A. era în administrarea și folosința M.T.S., preluată prin hotărâre de 
guvern în decembrie 2015 de către M.T.S., în vederea realizării unui proiect de modernizare și 
construcție a unei săli de atletism circulare. 

Baza sportivă era neîntreținută și neadministrată, iar angajații F.R.A. de la întreținerea 
bazei au fost transferați la complexul Lia Manoliu. Ca atare, baza sportivă se degrada cu trecerea 
fiecărei zile. 

Tot patrimoniul bazei sportive a fost considerat proprietatea statului, inclusiv sediul 
F.R.A., care în fapt și în drept este proprietatea Federației Române de Atletism. (construit din 
fonduri proprii și din donații, urmare a unui proiect coordonat de doamna Iolanda Balaș).       

   

CE AM LASAT ÎN 2021: 

- Baza sportivă a revenit la F.R.A., prin hotărâre de guvern în octombrie 2017 și predată 
prin proces verbal  în folosință gratuita pe 49 de ani în martie 2018; 

- Imediat după preluare s-a început procesul de igienizare, curățenie, reparare și 
administrare a bazei, pentru antrenamente sportivi si public; 

- S-au montat pavele în fața tribunei și nocturnă pentru antrenamentul public; 

- S-au modernizat în totalitate vestiarele de la public și s-a adus mobilier; 

- S-au construit alei interioare și s-a pus gazon natural; 

- S-a transportat pământul de lângă tribună (peste 120 de camioane) și s-a pregătit 
suprafața pentru reconstrucția terenului de tenis și minifotbal; 

- S-a readus sediul în proprietatea F.R.A.. Și suntem în instanță cu M.T.S. pentru aducerea 
în proprietatea F.R.A. a tribunei; 

- S-a securizat tribuna prin montarea de uși termopan de jur-împrejur și s-a dat în 
folosință o sală de forță (120 mp) pentru antrenament la parterul tribunei; 

- S-au reparat pista de alergare, sectoarele de lungime, suliță, disc și s-a reînnoit 
marcajul; 

- Se construiește noul sediu al departamentului medical din containere modulare lingă 
sediul F.R.A. (cabinet consultații medicale, sala de tratament și refacere, cabinet psiholog și 
nutriție); 
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- S-a realizat expertiza tehnică pentru evaluarea rezistenței tribunei și studiu de 
prefezabilitate pentru proiectul de modernizare a bazei ”Iolanda Balaș Soter” (proiect ce va fi 
prezentat la capitolul proiecte 2021-2025); 

- S-a semnat un protocol cu Primăria Sectorului 1 pentru sprijinul acordat F.R.A. în 
modernizarea bazei, intarit prin Hotarire de Consiliu Local al sectorului 1. 

- S-a finalizat re-măsurarea tuturor terenurilor de sport din bază, a pistei de atletism și a 
tuturor anexelor din interior, necesare pentru intabularea lor în cartea funciară (demers 
obligatoriu pentru proiectarea și modernizarea bazei sportive de atletism). 

- S-a depus in 2020 la Primaria Sect.1, studiul de prefezabilitate care se refera la 
modernizarea in totalitate a bazei sportive „Iolanda Balas” conform protocolului incheiat cu 
Primaria sect.1 si a H.C.L -ului aprobat pentru acest proiect. 

 

CE AVEM IN 2025 : 

Găsim o situație aproape identica ca in 2021 din punct de vedere juridic, cu o bază 
sportivă care se degradeaza incet dar sigur odată cu trecerea timpului, cu intreținere minimală si 
fară perspectivă de dezvoltare. Proiectele lasate de echipa de conducere a federației din 
mandatul 2017 – 2021, au fost puse pe așteptare sau chiar anulate. 

Nu s-au făcut demersuri oficiale  pe lingă Primăria sect.1, pentru reluarea proiectului de 
colaborare inceput in 2019, cu privire la modernizarea bazei sportive Iolanda Balaș.  

 

CE PROPUN PENTRU 2025-2029: 

Reluarea proiectului de modernizare a intregului complex sportiv 

 „Ioalanda Balas” care se regasește in studiul de prefezabilitate, (realizat in 2019 și depus 
in 2020 la primaria sect.1,) plătit de federația româna de atletism, care face parte integrantă din 
protocolul F.R.Atletism si Primăria sect.1, realizat de o firma de arhitectura si ingineri specializați 
in construcții sportive. Aceștia au analizat intreaga zonă din punct de vedere tehnic, cu discuții 
avute la instituțiile statului care emit avize ( apă, gaz, electric, cadastru, cultură etc, strict 
necesare in emiterea unei autorizații de construcție. 

               

 FOARTE INPORTANT și BINE DE ȘTIUT:     

 În zona în care este situata baza sportivă Iolanda Balas, în diagonala terenului de iarbă 
și a pistei de atletism, trece magistrala de apă a municipiului București plus alte utilități ale 
orașului. Asta inseamnă că nu se pot face săpături pentru fundații (indiferent de tipul 
construcției – gen stadion cu tribune circulare, sală de sport etc). S-a încercat construcția unei 
Săli de atletism cu pistă circulară (6 culoare și 3000 locuri – un proiect superb inițiat în 2014 de 
fostul Președinte - Ioan Sandu) care nu a primit avizele necesare demarării proiectului, din 
aceste motive. 
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Proiectul propus de echipa mea în 2019 și trimis la Primăria sect. 1, in 2020, are la baza 
aceste studii tehnice pentru eliberarea avizelor și ulterior a auturizației de construcție.   

 

- Modernizarea bazei sportive "Iolanda Balaș Soter" este o prioritate pentru comunitatea 
atletismului din România și cu atât mai mult pentru Federația Română de Atletism. 

- Odată cu revenirea bazei sportive în folosință gratuită pe 49 de ani la F.R.A., s-au 
început demersurile pentru clarificarea situației juridice și realizarea studiului de prefezabilitate 
pentru modernizarea și eficientizarea activității în baza sportivă. 

- Având în vedere că întreaga istorie organizațională a atletismului din România este 
legată de "stadionul și baza sportivă de la șosea", gestionarea actualului complex sportiv 
"Iolanda Balaș Soter" este o onoare, dar și o datorie pentru noi toți care simțim atletism. Trebuie 
să facem tot posibilul ca această bază să rămână în interiorul comunității de atletism din 
România și nu altfel. 

- Este momentul ca toți cei care cred în viitorul atletismului din România să ne aducem 
contribuția la proiectul de modernizare și reabilitare a stadionului "Iolanda Balaș Soter" pentru a 
redeveni o viitoare "Casă a atletismului",  locul de întâlnire al tuturor atleților și iubitorilor de 
atletism.  

- Pentru ca acest vis să devină realitate, vă propun următorii pași, pe care F.R.A. este 
obligată si poate să-i facă, dupa urmatorul calendar: 

1. În anul 2025, se încheie procesul de intabulare și se depune documentația  pentru 
obținerea certificatului de urbanism (în certificatul de urbanism  vor fi trecute toate 
condițiile pe care trebuie să le respectam pentru a putea începe proiectarea) . 

2. Constituirea unui grup de lucru format din :  

- echipa de proiectare și arhitecți;  

- echipa  pentru scriere și atragere  de fonduri europene; 

- firma pentru atragere de fonduri private (sponsorizări, donații, publicitate, contracte 
viitoare pentru evenimente, etc)  

- avocat și jurist pentru stabilirea legalității pașilor de urmat; 

- reprezentanți voluntari ai  membrilor F.R.A. (AJA; cluburi sportive;  etc)  care doresc 
sa se implice în realizarea acestui proiect.  

Rolul acestui grup este de a stabili noile funcțiuni ale tribunei începute, deoarece ea nu 
mai corespunde din punct de vedere tehnic și funcțional cu cerințele legislative nou 
apărute legate de: autorizarea pentru incendiu, parcări, evacuare spectatori etc. 
Tribuna  trebuie reproiectată.  

Fac mențiunea că acest grup tehnic s-a întâlnit de trei ori până acum,  prima dată în 
luna noiembrie 2019 și de încă  două ori în pandemie în anul 2020. S-a analizat, cu 
documentele pe masă, starea reală a bazei sportive, soluțiile și timpii de obținere a 
autorizațiilor, construcția în sine și darea în folosință.     
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3.  SEPTEMBRIE 2025: se începe tema de proiectare pentru întreaga bază și reproiectarea 
tribunei, în vederea obținerii autorizației de construcție; 

4. SEPTEMBRIE 2025: în paralel cu proiectarea se va începe campania de strângere 
fonduri private, dar și publice (fonduri europene, primărie, etc). 

5. MAI 2026:  se depune proiectul pentru autorizația de construcție și se continuă 
acțiunea strângerii de fonduri și începerea demersurilor pentru selectarea partenerilor 
pentru construcția propriu-zisă. Fac precizarea că, fiind vorba de fonduri private 
administrate de o structura privată (F.R.A.), procedurile de selectare constructor sunt 
mai rapide și necesită altă documentație decât cele publice (responsabili cu acest 
demers avocatul și juristul care face parte din echipă) 

Menționez că toate fondurile atrase vor intra în contul F.R.A. și vor fi public - 
transparente zi de zi (echipa care gestionează transparența proiectului) 

6. MARTIE 2027: vor demara lucrările la:  

a. pista de atletism cu 8 culoare;  

b. la cele 2 piste de atletism de încălzire;  

c. la cele 3 terenuri de tenis;  

d. la cele 3 terenuri de minifotbal;  

e. la terenul de gazon din interiorul pistei;  

f. la montarea scaunelor de pe tribună existența; 

Costuri estimate: 2 400 000 euro - 2 800 000 euro (în funcție de dotări, tabele, 
nocturnă etc; ) 

7. SEPTEMBRIE 2027: va începe reconstrucția gardului împrejmuitor și a parcului din 
interiorul bazei. 

Costuri estimate: 250 000 euro - 550 000 euro (în funcție de calitatea materialelor, 
pavajelor, tipului de gard, instalației de irigare etc) 

8. NOIEMBRIE 2027: în funcție de complexitatea proiectului tribunei la interior se pot 
începe lucrările, estimate la 18-24 de luni. 

Costuri estimate la tribună și parcări 2 300 000 euro – 2 800 000 euro în funcție de 
dotări și funcțiuni (centru de recuperare, spații cazare, sala conferinta, etc) 

Este o propunere realistă de modernizare și dare în folosință a bazei sportive ”Iolanda 
Balaș Soter”, bazată pe studii și analize făcute de specialiști în: construcții, finanțe, fonduri 
europene, donații și sponsorizări, publicitate, evenimente sportive și culturale) 

Cred în acest proiect și din discuțiile avute până acum cu comunitatea atleților din 
România, (care este de peste 25 000 de iubitori de atletism) și din exemplele de bună practică ale 
altor comunități mult mai mici decât a noastră, îmi dă încrederea că putem reuși într-un proiect 
drag nouă tuturor. 
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Avem un exemplu de bună practică (și îi sunt recunoscător și pe această cale doamnei 
Iolanda Balaș care a deschis în 1997 această acțiune de strângere de fonduri pentru construcția 
sediului F.R.A.) și care astăzi, după 24 de ani, este singura construcție proprietate a Federației 
Române de Atletism. (tribuna care de asemenea face obiectul proprirtatii F.R.Atletism ,  inca nu 
este intabulata...dar poate fi realizat acest demers,) 

 

  

Propunere modernizare baza sportivă Iolanda Balaș, Studiu de prefezabilitate 2020 

Proiect depus la Primăria Sectorului 1 

 

 

* MATERIALE SI ECHIPAMENTE SPORTIVE PENTRU COMPETIȚII  

 

CE A FOST ÎN 2017: 

Din punct de vedere al materialelor de concurs F.R.A. avea dotări de nivel mediu. Avea un 
sistem de cronometraj funcțional, dar depășit moral și un parc de mașini învechit și consumator 
de resurse. 

 

CE AM LASAT ÎN 2021: 

Având în vedere că baza sportivă a fost transferată la M.T.S., nu s-au mai acordat fonduri 
de către Ministerul Tineretului și Sportului pentru dotări și materiale de concurs. S-au făcut 
achiziții de completare pentru buna funcționare și desfășurare a activității curente pentru 
competiții și antrenamente. 

- De asemenea, se află în derulare prin departamentul administrativ al F.R.A., 
construirea "Centrului olimpic de aruncări de la Roman" în parteneriat cu: COSR, Primăria 
Roman, Clubul Atletic Roman și LPS Roman. 

- Un parc auto nou proprietate a F.R.Atletism, dar minim pentru necesitătile unei 
federații mari si moderne pentru activitate si reprezentare: un microbuz transporter (3,5 t) o 
autoutilitară de 5 locuri, un autoturism 5 locuri, un microbuz de 8 locuri, primit in folosinta de la 
COSR, printr-un program cu TOYOTA. 
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- S-a reușit ca urmare a desfășurării pentru prima dată in România a unui „Campionat 
European de Seniori” pe echipe, să achiziționăm cu ajutorul M.T.S. (prin proictul de cooperare 
financiară, aprobat cu ocazia desfașurării Campionatului European pe echipe) a echipamentelor 
necesare bunei desfășurari a competiției,  cuprinse in contractul de organizare, semnat de 
F.R.Atletism, Primaria Cluj -Napoca si European Atletics- organizatorul competitiei. 

 

CE AVEM IN 2025? 

Nu s-au făcut demersuri majore ( proiecte) pentru imbunatățirea condițiilor materiale 
pentru buna desfășurare a  antrenamentelor și competițiilor, in 4 ani: 2021 -2025 cu noua  de 
conducere.   

                      

CE PROPUN PENTRU 2025-2029: 

• Achiziționarea unei instalații de cronometraj și înregistrare date, nouă, cu tabele 
pentru rezultate și prezentare imagini din concurs, compatibile cu sistemul de filmare si 
transmisie a datelor pentru tv; Facebook; YouTube; etc. 

• Achiziționarea unui sistem de sonorizare mobil pentru organizare de competiții în țară; 

• Achiziționarea unui set complet de materiale de concurs (garduri; saltele; materiale 
aruncări; obstacole; etc). 

  

 

 

3.  DEPARTAMENTUL MEDICAL AL F.R.A. 
 

 

CE A FOST IN   2017:  

F.R.A. nu mai avea departament medical (medic sportiv, maseur sau asistent medical), iar 
relația cu Institutul de Medicină Sportivă și Agenția Antidoping se realiza cu angajații din F.R.A., 
care nu aveau studii de specialitate în domeniul medical. 

De asemenea, achizițiile de susținătoare de efort și medicamente pentru sportivii de 
performanță se realizau tot de persoane care nu aveau studii de specialitate, activitate complet 
anormală având în vedere codul antidoping și alte legi care activează în domeniu.  

  

CE AM LASAT ÎN  2021:   

- Avem medic sportiv angajat al F.R.Atletism. cu normă intreagă și medic ortoped cu 
contract de colaborare, kineto-terapeut și maseur angajați ai F.R.Atletism, colaborare cu cabinete 
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de masaj și recuperare, colaborare cu psiholog sportiv, colaborare cu nutriționist pentru 
programe cu copii și juniori. 

Din atribuțiile principale ale departamentului medical enumăr câteva: 

- Consult de specialitate pentru atleți  și îndrumare către clinici specializate pentru 
cazurile complicate: operații, analize complexe, recuperare;  

- Achiziționarea de către F.R.A. a susținătoarelor de efort și a medicamentelor doar cu 
aviz antidoping;  

- Punerea in functiune in 2018 a „crio-saunei” la C.S.N.Snagov, pentru utilizarea de catre 
atletii de lot national ( sau atleti prezenti ) aflati in cantonament la C.S.N.  

- Coordonarea din punct de vedere medical a loturilor olimpice și naționale; 

- Realizarea campaniilor de informare și promovare a programului demarat de federația 
europeană de atletism  „I Run Clean” – toleranță 0 pentru dopaj în atletism. In 2025 avem medic 
cu jumatate de norma sau colaborator (aflat in inposibilitatea sa dezvolte departamentul 
medical, proiectul clinicii sportive pe care l-am propus spre realizare a fost inchis( desi se 
amenajase locul si se negociase toate detaliile pentru implementare) 

- Evidență informare și interpretare a rezultatelor analizelor atleților de lot național 
realizate de I.N.S.     

 

CE AVEM IN 2025? 

În 2025 avem medic cu jumatate de normă sau colaborator (aflat in imposibilitatea să 
dezvolte departamentul medical, iar proiectul clinicii sportive proprii, pe care l-am propus spre 
realizare a fost inchis. ( desi se amenajase locul si se negociase toate detaliile pentru 
implementare). Personalul necesar activităților   de recuperare si refacere s-a injumatățit, 
acționind doar in situatii de urgentă. 

                  

CE PROPUN PENTRU 2025 – 2029: 

Pentru perioada 2025-2029 propun pentru dezvoltarea și eficientizarea departamentului 
medical următoarele: 

A. Amenajarea unei mini-clinici sportive, formată din trei cabinete modulare: cabinet de 
consultații medicale, cabinet și sală de tratamente pentru sportivi, cabinet pentru servicii de 
psihologie și nutriție sportivă. 

B. Achiziționarea  de aparatură medicală de urgență și pentru servicii de recuperare și 
refacere  curentă;  

C. Informatizarea și prelucrarea datelor medicale ale sportivilor și transmiterea lor în 
timp util sportivilor, antrenorilor și cluburilor; 

D. Participarea la cursuri de specialitate (medicină sportivă) de către specialiștii noștri și 
aducerea la cunoștință a informațiilor primite către sportivi și antrenori. 
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E. Organizarea de seminarii împreună cu diferite clinici sportive din țară la care să 
participe antrenori, sportivi și toți cei interesați de domeniul medical, cu teme specifice sportului 
de performanță și mare performanță. 

F. Colaborarea cu clinici sportive de renume din Romania si Europa ( Germania si Italia ) 
unde fostul nostru medic sportiv - Beatrice Constandache – este prezenta in aceste clinici si are o 
activitate de cercetare si inovare prestigioasa,  impreuna cu colegii ei din aceste clinici. 

 

 

 

4.  ORGANIZAREA INTERNĂ A  F.R.A. 
 

 

CE A FOST ÎN 2017:  

În principal, din cauza lipsei de personal, nu se putea vorbi de  o anumită organizare 
internă a federației pe departamente sau despre o altă formă de organizare. 

- În principiu erau patru zone principale de activitate (financiar, administrativ, competiții 
interne și competiții internaționale). 

- Se lucra după principiul :  „toată lumea lucrează... toată lumea stă.”  Acesta este un 
scenariu de avarie, care rezolvă punctual o problema, dar care nu permite dezvoltarea  
organizației. 

- De asemenea, nu oferă posibilitatea evaluării  personalului și intervenția segmentară în 
sistem fără oprirea totală a activității.     

              

CE AM LASAT  ÎN 2021:  

O federație de atletism, organizată pe departamente independente ca și decizie și 
dezvoltare internă, coordonate de managementul organizației. Deasemenea am lasat in federatie 
cu aprobarea Adunarii  Generale din 2020, doua documente de baza in conducerea unei 
organizatii care se respectă: ORGANIGRAMA SI STATUL DE FUNCTII. 

Organigrama F.R.Atletism prevedea urmatoarea structură: 

a.     Departamentul sport:    

*  de mare performanță ( seniori ) 

*  de performanță ( juniori ) 

* copii 

*  pregătire sportivă  

b.   Departamentul  organizare competiții interne; 
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c.    Departamentul competiții internaționale; 

d.   Departamentul medical; 

e.   Departamentul administrativ; 

f.    Departamentul financiar; 

g.   Departamentul legitimari, evidență și statistică; 

h.   Departamentul promovare, media și marketing; 

i.   Departamentul  juridic și achiziții; 

j. Departamentul organizare competiții internaționale  organizate în România 
(Campionate balcanice, europene, mondiale)  

Fiecare departament are un coordonator, care îl dezvoltă și îl adaptează nevoilor generale 
ale momentului.  

 

CE AVEM IN 2025 ?  

- În 2025 avem un personal decimat, departamente parțial funcționale ( departamentul 
sport, financiar-contabil ) sau total inchise ( organizare competiții sportive internaționale in 
România, sau cel de promovare, media si marcheting). O parte a personalului executiv nemotivat 
sau nemulțumit. Se funcționează în acelasi ritm, cu un stil de multe ori neconform cu prestigiul 
federației de atletism.  

- Singurul departament care nu a scazut, dar nici nu s-a dezvoltat la nivelul anului 2025, 
este departamentul de competiții si legitimări. 

- Lipsa personalului din federație și nemulțumirea față de managemetul echipei de 
conducere a dus la procese in instanță, dintre federație si angajați, ( 4 procese, toate pierdute – 
cu plata integrală a salariilor și penalitați) sau contestarea în instanță a unor decizii luate ca 
urmare a procesului de premiere dupa desfșurarea Jocurilor Olimpice de la Tokio -2021. 

 

CE PROPUN PENTRU 2025-2029:    

Pentru perioada 2025-2029 propun pentru dezvoltarea și eficientizarea activității F.R.A. 
următoarele: 

 

A. ÎMBUNĂTĂȚIREA, DEZVOLTAREA ȘI CONSOLIDAREA ACTIVITĂȚII DEPARTAMENTELOR 
DEJA FUNCȚIONALE:  

Departamentul sport; departamentul administrativ; departamentul financiar; 
departamentul medical; departamentul organizare competiții interne si internaționale. 

B.   REORGANIZARE ȘI EXTERNALIZARE A URMĂTOARELOR DEPARTAMENTE: 
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• Departamentul de organizare competiții internaționale care se desfășoară în România. 
(propunere de externalizare) 

• Departamentul organizare și deplasare loturi naționale la competițiile din calendar. 
(reorganizare) 

• Departamentul organizatoric: asociații județene; cluburi și asociații sportive;  
administrația publică locală; (reorganizare) 

 

C.  ÎNFIINȚAREA DE DEPARTAMENTE NOI :  

• Departamentul tehnic și omologări ; 

                  - omologare trasee și baze sportive de atletism; 

                  - standardizare și clasificare competiții; 

• Departamentul: statistică, evidență și istorie; (înființarea muzeul   atletismului 
românesc)  ; 

• Departamentul pentru sport amatori și master; (propunere de externalizare) 

• Departamentul de realizare proiecte oferite de: European Athletics; World Athletics; 
fonduri europene; alte instituții și organizații internaționale; (administrare mixtă: F.R.A. 
- externalizare) 

• Departamentul de formare și licențiere antrenori, cercetare și inovație în atletism 
(administrare mixtă: F.R.A. - externalizare) 

 

 

 

5. ECHIPAMENTUL SPORTIV ȘI DEZVOLTAREA „BRANDULUI”  F.R.A. 
 

 

CE A FOST ÎN 2017  :    

 Federația  Română de Atletism  achiziționa  anual  echipament sportiv pentru prezentare 
și concurs, de la  furnizori diferiți, în funcție de ce marcă de echipament  se prezenta la licitație. 

    Acest aspect are  mai multe inconveniente: 

- Se schimbă în fiecare an marca de echipament și nu se poate avea o continuitate a 
mărcii pentru că nu se poate cunoaște  cine se va prezenta anul următor la licitație și cu ce 
marcă. 

- Nu poți să-ți  faci un proiect pentru viitor legat de ultimele modele care vor apărea la 
marca respectivă. 
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- Pentru modelele viitoare ale oricărei mărci de echipament sportiv se fac comenzi 
anticipat cu minim 12-18 luni  înainte de a apărea în catalog. 

- Nu se  pot face completări de mărimi  în timpul anului, deoarece  nu se pot  anticipa de 
la începutul anului toate mărimile sportivilor care se vor califică la competiții și nici firma nu are 
stocuri din modelul cu care a câștigat licitația, pentru a completă necesitățile.     

 

CE AM LASAT ÎN 2021:      

În 2018 s-a achiziționat prin licitație echipament sportiv de prezentare și competiție în 
baza unui contract cadru pe 3 ani, cu posibilitatea de a se discuta cu producătorul de echipament 
(nu doar cu vânzătorul)  pentru: 

- Modele diferite ( în funcție de probă și de noutățile  din catalogul de prezentare) , 

- Posibilitatea personalizării echipamentului  sportiv conform cerințelor beneficiarului, 

- Posibilitatea completării de mărimi diferite în orice moment din an, 

- Posibilitatea păstrării mărcii și a brandului ”atletism” la toate categoriile de sportivi din 
loturile naționale ( seniori, tineret, juniori) și pentru  toate probele (pistă, alergare montană, 
marș, cros, alergare – ultra, alergare stradală) 

- Posibilitatea stabilirii unui parteneriat pentru diverse evenimente sportive organizate în 
România cum ar fi: Campionat Balcanic, European, Mondial, etc. 

- Posibilitatea deschiderii unui magazin (on–line sau un  „fan shop”)  de echipament 
sportiv cu produse reprezentative ale lotului național.   

- Posibilitatea conceperii unui proiect de promovare a brandului „atletism” împreună cu 
o marcă de echipament sportiv care are continuitate la o federație sau un club  un număr minim 
de ani (minim 3 ani ) . 

- În această perioadă (2018-2021) loturile naționale de atletism ale României au avut la 
dispoziție 4 modele de echipament  de prezentare și de concurs. 

Ultimul model este și cel personalizat, cu care am fost prezenți la Campionatul Balcanic 
de seniori de la Cluj-Napoca (din septembrie 2020) și la Campionatul European de Sală de la 
Torun 2021. Acest ultim model este prezent în catalogul producătorului, doar pentru echipa 
României și pentru echipa Spaniei,  păstrându-se culorile fiecărei țări.      

 

CE AVEM IN 2025 ?   

Constatăm o incoerența in pastrarea unei linii de echipament sportiv de prezentare cel 
putin 4 ani. Deasemenea, se pot observa  modificari in structura echipamentului de prezentare, 
(mai putine piese, și branduri  diferite intr-un ciclu olimpic )  ceea ce duce la o bulversare pe piața 
social media, o intoarcere in timp si dezamagire in rindul sportivilor, antrenorilor, sponsorilor si 
susținatorilor atletismului.  
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  Acest serviciu de achiziție a echipamentului  de prezentare,  trebuia dezvoltat si adus la 
standarde comparabile cu ale țărilor cel putin din grupa a doua ( dupa criteriile  stabilite de 
European Atletics).  

       

CE PROPUN PENTRU 2025-2029: 

Pentru perioada 2025-2029 este foarte importantă implementarea următoarelor acțiuni: 

- Semnarea unui contract pe 4 ani pentru achiziția de echipament sportiv pentru 
prezentare și competiții. 

- Posibilitatea semnării unui parteneriat și cu  producătorul  de echipament sportiv  care 
a reușit să câștige dreptul de a livra echipament  la F.R.A.. 

- Deschiderea în 2021 a magazinului on-line de echipament sportiv al F.R.A. și  în 2022  a 
„fan shopului”  F.R.A., pentru a da posibilitatea sportivilor amatori și master să-și procure 
echipamentul oficial al loturilor naționale . 

- Stabilirea unui parteneriat între: vânzătorul de echipament sportiv si echipa F.R.A. de 
promovare   a imaginii  sportivilor și a „brandului atletism”  și a echipei de marketing a F.R.A.). 
Pentru stabilirea unei  linii unitare de prezentare a Federației Române De Atletism la TV, sponsori, 
participare la competiții, interviuri etc. 

- Realizarea unui proiect intre: F.R.A. -  structurile private – producatorul de echipament, 
pentru a face pune la dispozitie copiilor kituri complete pentru antrenament si competitie 
(ghiozdan, tricou, trening, foita de alergare, pantofi cu cuie, pantofi de alergare, iegar pt.concurs) 
similar echipelor de copii ai federatiei de fotbal , 

- Realizarea regulamentului  „pentru drepturile de imagine” ale sportivilor și ale F.R.A. în 
relațiile cu terți: TV, sponsori, parteneri pe drepturi de imagine etc. ( sursa de venituri proprii ale 
F.R.Atletism) 

 

 

 

6. DEPARTAMENTUL COMPETITII INTERNE ȘI CALENDAR SPORTIV 
 

 

CE A FOST ÎN 2017 :     

Departamentul competiții interne si calendar sportiv, era de fapt comisia de competiții, 
care avea  atribuțiile  la comun, se rezolvau toate situațiile curente, dar care nu permitea o 
dezvoltare in concordanta cu evoluția diversă a fenomenului atletism. 
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CE AM LASAT ÎN 2021: 

Pe lângă procesul de reorganizare a activităților curente ale comisiei și stabilirea de sarcini 
clare pe principalele domenii de activitate: 

1. evidenta sportivilor și antrenorilor;  

2. statistica și prezentare rezultate; 

3. evidenta structuri sportive și taxe; 

4. calendar național și internațional, calendar regional și local; 

5. înscrieri competiții și rezultate live; 

6. legitimări și duble legitimări, transferuri; 

7. organizare de competiții interne; 

Departamentul de competiții interne a organizat și dezvoltat mai multe activități care au 
dus la îmbunătățirea relației club – antrenor – sportiv – federație, astfel: 

- organizarea de campionate naționale la toate categoriile de vârstă și la toate probele, 
care au corespondent în organizarea de campionate balcanice, europene, mondiale: probe pe 
pistă; alergare montană; alergare stradală; alergare ultra; marș; cros; 

- introducerea cronometrajului electronic la toate campionatele naționale ce se 
desfășoară în afara pistei; 

-  introducerea numerelor de concurs personalizate la toate campionatele naționale, 
indiferent de categorie și de probă; 

- constituirea departamentului de copii și reorganizarea categoriilor de copii pe fiecare 
an în parte: copii 1, copii 2, copii 3, copii 4 și spiriduși; 

- în anul 2018 am organizat împreună cu Asociatiile Județene, primele  Campionate 
Regionale la de copiii: 3, 4 și Spiriduși, cu rol de test la prima ediție, unde am reușit in cele 8 
regiuni să mobilizam participarea a  peste 700 de copii. În anul 2019 am organizat a doua ediție, 
unde conform raportelor responsabilor de regiune am avut o participare de peste 1200 de copii.  

 

CE AVEM IN 2025? 

Din pacate s-a renunțat prea usor la organizarea Campionatelor de Copii Regionale la 
copii și Spiriduși, cu impact semnificativ in dezvoltarea atletismului, a selecției si inființării de noi 
cluburi private. Sponsori mai pușini si imagine... deloc. 

Renunțarea si la numerele personalizate pentru desfașurarea Campionatelor Naționale 
la categoriile mari, inseamna deasemenea o intoarcere in timp. 
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CE PROPUN PENTRU 2025-2029:      

-  Crearea  unui concurs de idei și grafică cu premii, pentru concepția tricoului 
de campion național; 

-   Constituirea  mai multor echipe de organizare „competiții interne” necesare organizării 
de către FRA a mai multor competiții simultan în același weekend; 

-  Constituirea echipelor de voluntari specializați pe organizare de competiții la toate 
probele la care se organizează campionate naționale; 

-   Stabilirea de responsabili pentru fiecare dintre cele 7 domenii de activitate ale 
departamentului de competiții și dezvoltarea individuală a domeniului în funcție de cerințele 
venite din partea comunității atletice din România; 

-  Înființarea campionatelor  regionale pentru toate probele pe pistă; 

         

 

 

7. DEPARTAMENTUL COMPETIȚII  INTERNAȚIONALE 
 

* ORGANIZAREA DEPLASĂRII LOTURILOR NAȚIONALE LA COMPETIȚIILE ÎNSCRISE  
ÎN CALENDAR 

 

 

CE A FOST  ÎN 2017:  

În general, activitatea de organizare a deplasării loturilor naționale la competițiile 
internaționale este o muncă de rutină, dar se evidențiază prin câteva elemente principale: 

- Locul de cazare și masă  unde se face  convocarea; 

- Echipamentul folosit pentru deplasare; 

- Prezentarea tuturor componenților lotului la locul convocării și transportul  la 
aeroport, într-un mod organizat. 

- Stabilirea unui program pe ore și pe acțiuni care trebuie adus la cunoștința delegației, 
acțiune necesară pentru departamentul tehnic și de imagine a federației: ședința tehnică, poze 
de grup, interviuri etc. 

 În anul 2017, toate considerentele de mai sus nu reprezentau elemente de importanță 
majoră pentru deplasarea la competițiile internaționale: cazarea și masă se organizau la Casă 
Victor, hotel Olimpia sau hotel Sport din complexul Lia Manoliu. De multe ori convocarea lotului 
se făcea direct la aeroport, fiecare se deplasa cu mijloace de transport proprii etc.                            
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CE AM LASAT  ÎN 2021 : 

 În anul 2021 loturile naționale care fac deplasarea la diferite campionate balcanice, 
europene sau mondiale au început să se definească ca și „echipă de atletism” reprezentativă 
pentru România, unită și încrezătoare în forțele sale. 

Astfel, reunirea lotului are loc în condiții de cazare și masă corespunzătoare competițiilor 
internaționale (hotel de 4 stele), poze de grup în echipamentul reprezentativ înainte de plecare și 
la sosire pe arena de desfășurare a competiției, filmulețe și imagini din concurs și de la 
antrenamentul oficial. 

Convocatorul echipei reprezentative pentru deplasarea la competiție este public și 
detaliat, este explicit și cuprinde criteriile de alcătuire a lotului, detalii de program și toate  
informațiile necesare bunei desfășurări a acestei acțiuni a lotului național. 

 

CE AVEM IN 2025? 

Observăm o scadere a tuturor indicatorilor care definesc un lot național reprezentativ: 

Nu există o constanță in prezentarea brandului - Atletism România: culori, tip 
echipament, model, prezentare, loc cazare, transport, promovare si prezentare sportivi, 
interviuri, etc 

            

CE PROPUN PENTRU 2025-2029: 

• Îmbunătățirea spiritului de echipă și a modului de prezentare a acesteia  către  public 
și susținători (fan –cluburi); 

• Realizarea unui proiect prin care sportivii, antrenorii și toți  membrii delegaților 
participă la seminarii de prezentare în fața camerei  de filmat, legate de modul de comportament 
în stadion (având din vedere că începând cu 2021 vor fi transmise în direct la TV mai multe 
competiții naționale), cursuri de dezvoltare personală și motivare a sportivilor și a echipei în 
general etc; 

•  Stabilirea și însușirea regulamentului de prezentare și deplasare a echipei naționale la 
competițiile prevăzute în calendarul internațional, cu privire la: imagine, echipament, momente 
de fan – club pentru colegii noștri. 

• Personalizarea echipamentului de prezentare a echipei naționale cu sponsori care 
susțin atletismul (proiect la care se lucrează și care este acum posibil ca urmare a creșterii 
vizibilității echipelor naționale la concursuri și antrenamente). 

• Cazarea și masa  componenților echipei naționale, trebuie sa revină la stadardul pe 
care îl au si celelalte delagații internaționale de atleți pe care dorim, daca se poate să-i invingem.  
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* ORGANIZAREA  DE COMPETIȚII INTERNAȚIONALE ÎN ROMÂNIA,  

CAMPIONATE: BALCANICE, EUROPENE, MONDIALE SI INTRNAȚIONALELE ROMÂNIEI. 

 

CE A FOST ÎN 2017: 

Valoarea activității  atletice într-o țară este de dată de performanțele individuale ale 
atleților acelei țări, de numărul, importanța și nivelul campionatelor internaționale organizate 
în țara ta și de numărul total al  practicanților de atletism înregistrați la toate nivelurile și 
formele de practicare a atletismului. 

Încă din  anii `40 Federația Română de Atletism organiza cu succes competiții 
internaționale în România. În anul 1937 se organizează în România pentru prima oara „Jocurile 
Balcanice” la București pe stadionul ONEF - viitorul stadion al Republicii. De atunci s-au organizat 
mai multe competiții inter-țări, jocuri balcanice, etc. În anii 60 debutează „Internaționalele 
României” și tot în această perioadă are loc primul concurs internațional de sală  „Cupa de 
Cristal”. După anii `90 se continuă organizarea de competiții și campionate balcanice, dar nici o 
competiție internațională sub egida European Athletics.  

Trebuie să vină anul 2016 pentru ca F.R.A. sa organizeze un prim concurs internațional 
împreună cu European Athletics: „Cupa Europeană de Iarnă la Aruncări” Arad – martie 2016. 

           

CE AM LASAT ÎN 2021: 

În proiectul cu care am candidat la Președinția Federației Române de Atletism din anul 
2017 am avut ca punct principal relansarea relațiilor de colaborare internațională cu Asociația 
Balcanică de Atletism (ABAF) și Asociația Europeană de Atletism (EAA). Una dintre  principalele 
direcții ale acestei colaborări este  organizarea de competiții internaționale în România . În 
perioada 2017-2021,  F.R.A. a organizat și a avut următoarea activitate: 

În mai 2018, F.R.Atletism, împreună cu Primăria Timișoara organizează la 
Timișoara  primul „Campionat European de 24h” (unde participă 30 de țări). 

În iunie 2018 se depune  Prima Candidatură a F.R.A. împreună cu Primăria Cluj-
Napoca la organizarea primului Campionat European pe pistă în 2023  „U20” la Cluj-Napoca . 

Septembrie 2018 se depune candidatura F.R.A și Primăria Brașov la organizarea Primului 
Campionat Mondial de alergare 50 KM . 
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Brasov 2019 premiere 50KM,  impreuna cu Presedintele I.A.U - Nadeem Kann. 

  

 În septembrie 2019 se organizează la Brașov Primul Campionat Mondial de Alergare 
50km din România. Participă 31 de țări (USA, JAPONIA, ARGENTINA, AFRICA DE SUD, MEXIC etc) 
echipe care nu ar fi putut concura în  România dacă nu s-ar fi fost organizat Campionatul 
Mondial. 

În septembrie 2019 F.RA. depune candidatura pentru organizarea Campionatelor 
Balcanice de Seniori la Cluj –Napoca . 

Octombrie 2019 se depune candidatura F.R.A. împreună cu Primăria Timișoara  pentru 
organizarea în 2021 a Campionatului Mondial de 24h, la Timișoara. 

În noiembrie 2019 am reușit înscrierea pentru prima dată în calendarul European 
Athletics a „Internaționalelor României” pentru anul 2020 și ridicarea competiției la rang de 
 „Grand – Prix Classic Permit”. 

Ianuarie 2020 , F.R.A.  depune împreună cu Primăria Cluj-Napoca, candidatura pentru 
organizarea în Iunie 2021 a Campionatului European pe Echipe Liga I. (Aceasta competiție este  
preambul al campionatului European U20, pentru acumulare de experiența in organizarea 
acestor evenimente majoare ale “European Atletics” organizate de F.R.Atletism in România.) 

În septembrie 2020 se organizează la Cluj-Napoca „Campionatele Balcanice 
de Seniori” (singura competiție de atletism inter-țări organizată în Europa în anul 2020, (an 
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marcat de pandemia Covid-19) competiție onorată de Lord Sebastian Coe - Președintele World 
Athletics și de Dobromir Karamarinov -  Președinte European Athletics. 

 

 

Septembrie 2020 impreuna cu: Lord Sebastian Coe – Presedintele World Atletics, Dobromir  Karamarinov – 
Presedintele Eiropean Atletics, Ionut Stroie - Ministru al Tineretului si Sportului. 

 

  În decembrie 2020 se aprobă în Consiliul Director al European Athletics organizarea la 
Cluj-Napoca  a primului „Campionat European de Atletism”  pe pistă în România,  si se 
semneaza contractul de organizare si desfasurare a campionatului intre: „European Atletics – 
Federatia Romana de Atletism - Primaria Cluj-Napoca” 

  În lunile februarie și martie 2021 au loc ultimile  vizite tehnice pentru organizarea 
Campionatului European pe pista - Echipe Liga 1 și pentru Campionatul European U20 din 
2023.  

  În martie 2021 se  încep demersurile F.R.A. împreună cu Primăria 
Municipiului București și în parteneriat cu A.S.C. Bucharest Running Club, pentru organizarea la 
București în 2023  a primului „Campionat Mondial de Alergare Stradală” (5k și semimaraton).  

  În urma vizitelor tehnice din luna ianuarie și februarie ( vizite tehnice încununate cu 
succes – Felicitări și apreciere echipei de organizare) se semnează în luna aprilie 2021, 
contractul de organizare și desfașurare a „Campionatului European U20”  între: „European 
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Atletics – Federatia Româna de Atletism - Primăria Cluj-Napoca”.   Primul Campionat European 
pe pistă din istoria F.R.Atletism. 

   Un loc aparte în istoria competițiilor de nivel internațional organizate în România, îl are 
organizarea anuala a „INTERNAȚIONALELOR ROMÂNIEI – Iolanda Balas”, compatiție tradițională 
a federației noastre, brand si istorie la nivel european. Această competiție, in urma cu 35-40 de 
ani aduna în tribunele stadionului, 15.000 – 20.000 de spectatori. Eu si mulți dintre noi am 
participat la aceste competiții. 

 

Internaționalele României – Iolanda Balaș, Cluj Napoca, 2019 

 

    În perioada în care am condus federația, această competiție a fost o prioritate pentru 
mine, un mijloc de promovare a atletismului și a F.R.Atletism, în zona țărilor balcanice (și în viitor 
în toată Europa) dar și în rindul tuturor celor care iubesc atletismul în România.  

  În acest sens, dupa îndeplinirea criteriilor de organizare și desfăurare a unei competiții 
atletice de nivel european, pe pistă, (număr țari participante, fond de premiere, sportivi de top 
30 participanți în competiție)  am inscris pentru  prima data în calendarul european, 
Internaționale României – Grand Prix Clasic Permit, primul nivel de competiție recunoscut de 
European Atletics la nivel de circuit grand prix.  

   Reamintesc, că în anul 2018 fondul de premiere la internaționalele României a fost de 
22.000 euro, (din venituri proprii și sponsorizări) iar în anul 2019, fondul de premiere a fost de 
28.000 euro, urmând ca în 2020 să avem un fond de premiere de 34 000 euro și un grant din 
partea European Atletics de 10.000 euro.... 

 

CE AVEM IN 2025?  

Avem încă de gestionat imaginea tristă a derulării ultimei faze în Organizarea 
Campionatului European pe echipe din iunie  2021 de la  Cluj-Napoca. Actuala conducere (care a 
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preluat mandatul 2021 - 2025) a ramas cu o imagine de neputintă, in a gestiona un contract 
specific obiectului nostru de activitate. 

Fac precizarea ca M.T.S – ul și-a onorat obligatiile financiare pentru aceasta competitie, 
prin aprobarea Hotaririi de Guvern din luna martie care prevedea, coparticiparea cu aport 
financiar (conf.solicitarii F.R.Atletism) necesar desfașurării in bune condiții a competiției de la 
Cluj-Napoca. Lipsa experienței in a gestiona contracte mari intre instituții cu moduri de lucru 
diferite (M.T.S.- F.R.A. - E.A. – Primarie – parteneri privati etc) a adus (in loc de beneficii 
financiare de  peste 115 000  euro – venituri proprii F.R.A.) o stare de neputința, procese in 
instanța, relații mai puțin bune cu partenerul nostru principal - M.T.S. și cu partenerii privați. 

Toate acestea au culminat cu anularea  organizării si desfașurării celei mai mari 
competiții atletice care ar fi avut loc in România – CAMPIONATUL EUROPEN DE JUNIORI MARI 
U.20 – cu o prezență a peste 2000 de participanți, 49 de țări prezente și VENITURI PROPRII 
PENTRU F.R.A de aproape 500 000 euro (din care  250 000 euro erau  doar grantul pentru 
organizare din partea E.A.).  

 Ce puteam face cu banii acestia?  In primul rind: 

  - „CONTAM CA FEDERAȚIE SPORTIVĂ in România” ca suntem in stare sa facem lucruri 
pentru sportul nostru.  

 -  Am fi avut o imagine foarte bună pentru sponsori, autorități, părinti, media, dar mai 
ales in relația cu FEDERATIA EUROPEANA DE ATLETISM ȘI  WORLD ATLETICS.  

 -  Am fi sprijinit cluburile sportive cu secție de atletism, să facă selecție și să participe la 
competițiile regionale din calendar.  

 -  Am fi dotat cu echipament sportiv specific atletismului, asociațiile județene și 
cluburile nou inființate si multe altele.  

   Menționez cu parere de rău, decăderea continuă in organizare și imagine  a 
concursului nostru tradițional  "Internaționalele Romaniei – Iolanda Balas”  cu un impact 
emoțional și de imagine greu de estimat acum. 

 

CE PROPUN PENTRU 2025-2029: 

Reluarea contactului constructiv cu: E.A. cu W.A. cu I.A.U. cu A.B.A.F. și reinceperea 
discuțiilor acolo unde le-am lasat in 2021 ca și conducator al F.R.ATLETISM.  

  În funcție de analiza pe care o voi face împreuna cu executivul European Atletics și cu 
Consiliul Federal, vom regindi viitorul calendar al competițiilor internaționale pe care putem sa le 
organizam in România. Vom discuta mai departe cu Agenția Națională pentru Sport, pentru 
sprijinul instituțional si implicare financiară in desfășurarea acestor viitoare evenimente, tinind 
cont de politica sportivă  pe care o va avea  A.N.S.- ul la acel moment. 

Reluarea imediată (2025) a demersurilor pentru inscrierea in calendarul european a 
concursului nostru tradițional: INTERNAȚIONALELE ROMÂNIEI – IOLANDA BALAȘ. 

Propuneri pentru depunere de  candidaturi pentru organizarea urmatoarelor compețitii: 
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- Depunere candidatură pentru ca în anul 2029 sau 2031 să organizăm în 
România  Campionatul European de Tineret U23. 

-   Depunere candidatură pentru organizarea în anul 2029 a Campionatului European de 
Alergare Montană în noul format. 

-  Depunere candidatură pentru organizarea în anul 2028 sau 2030 a Campionatului 
European de Cros. 

-  Depunerea în anul 2026 sau 2027 a candidaturii pentru organizarea in anul 2034 sau 
2036 a „CAMPIONATULUI EUROPEAN de SENIORI” cea mai mare  și mai importantă 
competiție de atletism din Europa și una dintre cele mai mari din lume. Acest 
eveniment se poate organiza la Cluj-Napoca pe actuala arenă modernizată sau pe 
viitoarele arene care sunt în studiu pentru construire (Brașov, Iași sau București) în 
proiectare (Timișoara). 

A. România trebuie să construiască un „Stadion Olimpic” cu pistă cu 9 culoare și minim 35 
000 de locuri pentru organizarea de evenimente majore  pentru această țară.inclusiv atletism. ( 
Campionat European de Seniori) 

Bucurestiul, Brașovul sau Iașul sunt candidate pentru acest proiect. Acesta trebue sa fie, 
Obiectivul numarul 1. al F.R.A pentru dezvoltarea infrastructurii necesare activitatii noastre de 
elită in România.   

B. Construcția unei săli circulare cu 6 culoare si 3000 spectatoriI, specială  prntru atletism. 
Acesta  trebuie sa fie Obiectivul numarul 2 al F.R.Atletism, pe infrastructura nou construită in 
România. 

C. Obiectivul numarul 3 al F.R.Atletism pe construcțiI de infrastructură pentru atletism ( 
piste noi  si sali de atletism ) trebuie sa fie acela, de a continua demersurile pe care le-am facut,  
la toate autoritățile locale care pot și doresc să se implice in dezvoltarea atletismului in România. 

 Împreună cu Asociațiile Județene de Atletism, trebue sa explicăm cu profesionalism si 
constanță, comunităților locale vizate, importanța atletismului si a beneficiilor finaciare si de 
imagine, de petrecere a timpului liber si socializare, pe care le pot avea cetațenii din zona pe care 
o avem in discuție pentru parteneriat. 

 Federația Română de Atletism și întreaga comunitate de atletism  este obligată să 
propună și să facă toate demersurile pentru construcția unei Arene Olimpice în România, după 
eșecul înregistrat în anul 2005  când s-a demolat stadionul  fost „23 August” și s-a construit 
actuala Arena Națională, fără pistă de atletism. 
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8. DEPARTAMENTUL PROMOVARE, MEDIA ȘI MARKETING 
 

 

CE A FOST ÎN 2017: 

Încep prin a spune că în  2017 instituția  „Federația Română de Atletism” nu avea cont 
funcțional de Facebook, nu avea cont de YouTube și nu avea niciun angajat responsabil cu 
comunicarea (vechiul ofițer de presă). Anumite postări cu imagini din competiții (poze ale 
atleților în special)  se realizau de pe un cont privat al unui angajat F.R.A.. 

Nu se realizau comunicate de presă, conferințe etc., iar site-ul F.R.A. era subdimensionat 
și nu se puteau face  actualizări, impuse de cerințele tot mai mari  ale   activității on-line. 

          

CE AM LASAT ÎN 2021: 

În 2018 am constituit departamentul de imagine și promovare a activității F.R.A. format 
din două persoane angajate la federație, un coordonator al departamentului și un colaborator - 
producător de materiale video (interviuri -atleți și antrenori, filmări de la competițiile organizate 
de F.R.A., în relație cu televiziunile din România). 

- S-a realizat pagina oficială  de Facebook a F.R.A. care acum are, prin creștere organică, 
peste 16 000 de urmăritori; 

- S-a schimbat integral site-ul oficial al F.R.A.., devenind astfel principalul canal oficial 
pentru: comunicate, rezultate la competiții, înscrieri la competiții, știri, arhivă competiții, 
statistică, imagini etc. 

- S-a stabilit linia de promovare unitară  a brandului F.R.A. pentru toate competițiile 
organizate de F.R.A. și pentru toate  activitățile de premiere, diplome, medalii, podium, deplasări 
ale echipelor naționale, etc; 

- Există serviciu de „fotograf oficial” la campionatele naționale  de seniori, tineret, 
juniori; 

- Materialele de marketing sunt personalizate pentru toate campionatele naționale cu: 
logo, numere de concurs, spidere, banere, rollup-uri, podium de concurs, zona de interviuri și 
poze etc; 

- Se transmit live pe facebook competițiile naționale și am reușit ca la Campionatele 
Naționale de seniori și juniori din sală din anul 2021, în premieră  să avem o transmisie live 
profesionistă pe Facebook și pe canalul nostru de YouTube, compatibilă cu orice transmisie pe 
tv: filmare full HD, reluări de faze, urmărire atleți, comentatori în studio, grafică pe ecran, 
prezentare de sportivi în concurs etc. 

- Se realizează (în medie la 2 săptămâni) câte un  material video de prezentare sportivi 
care este transmis pe principalele televiziuni din România. 

- S-a  semnat un contract pentru preluarea drepturilor de transmisie TV în România 
pentru principalele evenimente sportive organizate de European Atletics în Europa ( Campionate 
Europene de seniori, juniori,  de pistă și de cros,) până în 2023 inclusiv.  
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- Se află în faza finală negocierea cu o televiziune din România pentru transmisia live a 
trei concursuri de atletism (campionate naționale) și efectuarea de rezumate filmate la alte 7 
competiții importante. Termen de finalizare a negocierilor și semnarea contractului în mai 2021. 

 

CE AVEM IN 2025? 

Constatăm o prăbușire totală in ce priveste activitățile de promovare in social media si 
televiziune, o anulare a demersurlor pentru negocieri ale drepturilor de imagine  ale sportivilor și 
evenimentelor sportive ale F.R.Atletism (cu negocieri finalizate la inceputul anului 2021, cu un 
contract pe 3 ani pentru 25 000 euro/an). Pauză totală in acest domeniu, urmată de privarea 
federației si a cluburilor noastre de venituri proprii din activitatea noastră curentă. 

 

CE PROPUN PENTRU 2025-2029: 

- Creșterea numărului de urmăritori pe Facebook în jurul cifrei de 50 000. 

- Extinderea transmisiilor live profesioniste pe Facebook și YouTube la nivelul juniorilor 
2, juniorilor 3 (și în funcție de mesajele primite de la sportivi, părinți, sponsori) și la copii1 și 2. 

- Conceperea de mini-evenimente (prezentare de echipament sportiv, prezentare de 
metode de refacere și recuperare, prezentare de carte, prezentare de personalități sportive, 
culturale, muzicale etc) agreate de sportivi, părinți, spectatori și sponsori, pentru îmbunătățirea 
imaginii concursurilor și atragerea de spectatori și sponsori. 

- Înființarea unui mini- studio  TV, în terenul de competiție unde sportivii vor fi invitați și 
vor avea posibilitatea să se prezinte și să  dialogheze cu spectatorii sau cu urmăritorii lor de pe 
social – media. 

- Stimularea înființării de „fan-cluburi” pentru susținerea sportivilor și a cluburilor de 
care aparțin. 

- Continuarea demersurilor pentru construirea muzeului: „ATLETISMUL ROMÂNESC  - 
TRECUT, PREZENT și VIITOR”. 

- Reluarea demersurilor pentru negocieri cu privire a drepturilor de imagine ale 
F.R.Atletism, cu un grup media din România. 
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9. DEPARTAMENTUL STRUCTURI SPORTIVE A F.R.A. 
 

 

ASOCIAȚII JUDEȚENE, CLUBURI SPORTIVE, ADMINISTRAȚIE PUBLICĂ LOCALĂ.  

Acest departament este înființat în 2018 și are rolul de a implementa direcția de 
dezvoltare a F.R.A. din punct de vedere organizatoric la nivelul întregii țări. 

În cadrul acestui departament sunt urmărite trei direcții principale de acțiune: 

A. CLUBURI SPORTIVE : 

* Cluburi publice: 

a. C.S.M.-uri și cluburi departamentale: Steaua, Dinamo, Rapid; 

b. L.P.S., C.S.S.-uri;  C.S.U.- uri 

* Cluburi și Asociații private (cele mai multe) 

* Cluburi sportive  ale Primăriilor și C.J. 

B. ASOCIAȚII JUDEȚENE de ATLETISM  - Structuri sportive private; 

C. PRIMĂRII și CONSILII JUDEȚENE – partenerii noștri în teritoriu (foarte importanți) 
pentru  organizarea de competiții și construcții de baze sportive pentru atletism. 

Fiecare dintre aceste structuri trebuie abordată separat, pentru identificarea tipului de 
probleme pe care aceste structuri le ridică, pentru găsirea de soluții în dezvoltarea lor și pentru  
integrarea lor în sistemul național și internațional de atletism. 

 

CE A FOST ÎN 2017: 

Cluburi sportive L.P.S-uri; C.S.S-uri; C.S.M- uri; C.S.U.- uri; sunt motorul principal al 
activității de atletism la nivel de juniori și seniori, dar într-o ușoară stagnare a dezvoltării și chiar 
într-o scădere a finanțării. 

Cluburile sportive ale administrației publice locale sunt într-o creștere ușoară atât ca 
număr, cât și ca valoare a finanțării. 

Cluburile private sunt într-o ușoară creștere ca și număr, cu acțiuni în special pe selecție, 
inițiere și organizare de competiții. De asemenea, înregistrează o creștere a numărului de copii 
legitimați.   

Asociații județene: Sunt funcționale ca și activitate de atletism, dar cu un număr mic de 
asociați (7-8 asoc.): AJA Cluj; AJA Bacău; AJA Argeș; AJA Botoșani; AJA Vâlcea; AJA Brașov; AJA 
Dolj și AMA București (organizator era de fapt F.R.A.). Sunt de asemenea încă  10-12 asociații 
județene cu activitate minimă și 14-15 asociații în curs de reorganizare și funcționare . 
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Parteneriatele F.R.A. cu primăriile și consiliile județene erau foarte slab dezvoltate, 
deoarece competițiile sportive pe stadion sau în sală se organizau prin AJA – urile mai sus 
menționate și prin D.S.J.- urile care aveau bazele sportive  în administrare, iar competițiile pe 
stradă se realizau direct  de către  structurile sportive private, în colaborare cu administrația 
locală, fără că F.R.A. să aibă vreo contribuție. 

          

 CE AM LASAT ÎN 2021: 

În 2021 numărul Asociațiilor Județene de Atletism  funcționale și cu activitate sportivă 
este mai mult decât dublu (18 asociații) în comparație cu 2017. Astfel, pe lângă cele mai sus 
enumerate au început să se dezvolte și să aibă activitate intensă următoarele asociații: AJA 
Suceava, AJA Neamț, AJA Iași, AJA Tulcea, AJA Constanța, AJA Buzău, AJA Giurgiu, AJA Timiș, AJA 
Arad, AJA Bihor, AJA Satu-Mare, AJA Maramureș, AJA Bistrița, AJA Alba; 

Toate aceste asociații județene de atletism au avut activitate organizatorică și sportivă în 
perioada 2017-2021, au organizat competiții locale, regionale sau naționale (în parteneriat cu 
F.R.A.), au  participat la seminarii și întâlniri pe teme specifice activității lor, organizate de F.R.A. 

Amintesc punctual  câteva din activitățile unei asociații județene de atletism: 

- Stabilește calendarul județean de  organizare a competițiilor locale; 

- Organizează campionate județene pentru probele unde au condiții de organizare, în 
parteneriat cu primăriile, cu direcțiile sportive (județene sau municipale), cu școlile și cu consiliile 
județene ; 

- Depun proiecte pentru finanțare la programele propuse de către diferite instituții 
(primărie, C.J. etc) 

- Organizează cursuri de arbitri în parteneriat cu federația, cu universitățile de profil sau 
cu alte instituții care organizează cursuri și propune arbitri pentru constituirea „lotului național 
de arbitri”; 

- Stabilește și dezvoltă relații de parteneriat cu Primăria, Prefectura, Consiliu  Județean și 
alte instituții județene, sponsori etc; 

Trebuie să amintim și  faptul că  mai avem 5 județe fără Asociații Județene de Atletism: 
Olt, Teleorman, Ialomița, Dâmbovița și Ilfov, motivul principal fiind numărul mic de cluburi 
sportive care activează în aceste județe, necesar pentru constituirea unei asociații (minim 3 
structuri sportive). 

În 2021 numărul Cluburilor și Asociațiile sportive private a crescut de peste trei ori față 
de 2017. 

Tot în perioada 2017 – 2021 Federația Română de Atletism a stabilit relații de parteneriat 
cu un număr însemnat de Primării și Consilii Județene în vederea organizării împreună a marilor 
competiții internaționale sau naționale sau pentru demararea de proiecte pentru construcția de 
piste de atletism. Aproape în toate  parteneriatele F.R.A. cu instituțiile locale au fost prezente  și 
asociațiile județene de atletism din județele respective. 
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Pentru exemplificare menționez Consiliile Județene: Cluj, Brașov, Timiș, Suceava, 
Botoșani.  Primăriile: Cluj-Napoca, Brașov, Făgăraș, Târlungeni, Timișoara, Giroc, Craiova, Pitești, 
Sectorul 1 București, Primăria Municipiului București, Roman, Câmpulung-Moldovenesc, Deva, 
Oradea, Sfântu-Gheorghe, Caransebeș, Lugoj, Arad, Buzău, Botoșani, Vatra-Dornei, Fălticeni. 
Pentru toate aceste parteneriate m-am întâlnit personal cu reprezentanți ai acestor instituții 
(Primari, Viceprimari, Președinți și Vicepreședinți de Consiliu Județean, Consilieri Locali și 
Județeni) întâlniri la care au participat și reprezentanți ai Comunității Locale de Atletism 
(Președinți de asociații județene de atletism și/ sau Președinți și Directori de club, Antrenori ). 

Vreau să le mulțumesc în mod special tuturor celor care s-au implicat și au fost alături de 
mine, pentru deschiderea și oportunitatea de a organiza și de a dezvolta atletismul în localitățile 
și județele în care își desfășoară activitatea.   

 

CE AVEM IN 2025? 

Constatăm o stagnare a tuturor indicatorilor de dezvoltare a  departamentului structuri 
sportive: 

* cluburi sportive și asociații județene, departamentul pentru relația cu asociațiile 
județene si cluburi s-a desființat. 

* parteneriate cu primăriile pentru organizare de competiții, foarte puține spre deloc. 

*  lipsa viziunii de dezvoltare a federației ( nu s-a pus in practică aproape nimic din ce s-a 
promis și s-a votat la Adunarea Generala de alegeri din 2021.   

    

CE PROPUN PENTRU 2025-2029: 

• Intensificarea demersurilor pentru  constituirea de viitoare cluburi și asociații sportive ( 
cu C.I.S.) minim 150-200 de cluburi sportive în întreaga țară ( aprox. 40-50 cluburi nou inființate  
pe an); 

• Suport și oferirea de consultanță din partea F.R.A. pentru înființarea de noi cluburi 
sportive; 

• Implicarea  F.R.A. în organizarea de seminarii care au că tema „scrierea proiectelor  și 
obținerea de finanțări” puse la dispoziție de către diferite instituții: Primării, C.J.-uri, fonduri 
europene, etc; în special pentru asociațiile județene și cluburile  private. 

• Stabilirea de relații mai ferme  între departamentul de promovare a primăriilor și 
consiliilor județene și departamentul de imagine și promovare a F.R.A., pentru realizarea unui 
proiect prin care acestea  să se promoveze reciproc; 

• Continuarea demersurilor pentru activarea tuturor asociațiilor județene de atletism și 
organizarea de „seminarii de lucru”  pentru îmbunătățirea capacității organizatorice a asociațiilor 
și identificarea de noi soluții pentru creșterea vizibilității  și gradului de autoritate în județ. 

• Realizarea unui proiect de către F.R.A pentru construirea de site-uri de prezentare 
pentru toate asociațiile județene; 



PROGRAM STRATEGIC PRIVIND ORGANIZAREA ŞI DEZVOLTAREA ACTIVITĂŢII ATLETICE 2025- 2029 

 

24/02/2025 Atletismul trebuie să CONTINUE să ne unească, nu să ne risipească 32 
 

• Delegarea de competențe de la F.R.A. către A.J.A.-uri în special pe zona de   evidență, 
organizare, arbitri, etc; 

• Identificarea de soluții pentru realizarea unei bune colaborări între toate asociațiile 
județene dintr-o regiune, pentru organizarea în viitor a „Campionatelor Regionale” la probele de 
stadion, cros, alergare montană, etc, la toate categoriile de vârstă; 

 

 

 

10.   ACTIVITATEA SPORTIVĂ DE MARE PERFORMANȚĂ 
                

 

   CE A FOST ÎN 2017:  

După Jocurile Olimpice din 2016 și Campionatul European de Sală de la Belgrad din 2017, 
activitatea de mare performanță din cadrul F.R.A. era coordonată de două persoane care aveau 
în activitatea de zi cu zi toate atribuțiile legate de activitatea de performanță: formare loturi 
naționale de seniori, tineret și juniori, activitatea de pregătire, medicația și refacerea,  analiza 
performanțelor sportive, comisie tehnică etc.  

- Se venea după o perioadă în care echipa (antrenor –sportiv) nu se bucura de stabilitate 
și continuitate în pregătire și asumare de performanță; 

- Sportivii încă mai erau direcționați să se antreneze doar cu anumiți antrenori, în 
detrimentul altor antrenori; 

- Cluburile sportive care sunt deținătorii principali de drepturi în relația cu sportivii și 
antrenorii nu erau consultate; 

- Constituirea loturilor și participarea sportivilor la competitii era limitată și restrictivă, 
fără a avea criterii general valabile, specifice diferitelor probe: probelor pe pistă, alergare 
montană, alergare stradală etc; 

- De asemenea, se venea după o perioadă tumultoasă din anul 2016, marcată de 
numeroase momente neplacute pentru comunitatea atletismului din Romania , cu privire la 
activitatea antidoping.  

 

CE AM LASAT  ÎN 2021:  

 Un departament „performanță sportivă” organizat cu : 

- antrenori federali pentru grupa de  sărituri și aruncări, 

- colaborare cu antrenori pentru grupa de semifond, alergare montană și  alergare 
stradală (maraton, semimaraton, 10000m, 5000m); 

- colaborare cu coordonator alergare ultra; 
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- director lot național juniori, director lot național seniori, director lot olimpic; 

- comisie tehnică lărgită și funcțională  care analizează și propune consiliului federal 
pentru aprobare toate seturile de criterii pentru constituire de loturi naționale, de 
asemenea  împreună cu directorii de loturi și cu antrenorii federali propun delegațiile 
care se vor face deplasa la competiții internaționale;   

S-a  reușit restabilirea echilibrului și parteneriatului de colaborare între: Antrenor – 
Sportiv – Club – Federație;  

S-au aprobat criterii generale și specifice în baza cărora se constituie loturile naționale. 
Urmare a acestor criterii, toți sportivii care și-au îndeplinit baremurile de participare la un 
campionat mondial, european etc.fac parte din lotul national largit. 

În perioada 2018 -2021 Federația Română de Atletism a susținut în pregătire (între 8 - 
11 luni pe an, în cantonament sau semi-cantonament) în parteneriat cu M.T.S. și C.O.S.R. un 
număr de:  12-14 sportivi lot olimpic, 13 sportivi lot olimpic tineret, 40 sportivi bursieri olimpici 
și peste 55 sportivi primesc indemnizație de performanță. La numărul sportivilor se adaugă 
antrenorii și colectivele tehnice aprobate conform normelor și criteriilor stabilite prin legislația în 
vigoare. 

La Campionatele Mondiale de Atletism de la Doha 2019 s-au obținut cele mai bune 
rezultate din ultimele 5 ediții de participare ale delegației României. 

La Campionatele Europene de Sală de la Torun 2021, delegația României a obținut cele 
mai bune rezultate din ultimele 3 ediții la care am participat. 

În 2019, la Villa La Angostura - Argentina, Cristina Simion a obținut primul titlu 
de Campioană Mondială la alergare montană.  

În anul 2019, Federația Română de Atletism a deplasat și a reprezentat România în 
campionatele mondiale, europene și balcanice un număr de 526 de atleți. 

De asemenea, în evidența F.R.A. se află un număr de peste 280 de contracte de activitate 
sportivă, fapt care asigură un element de minimă stabilitate și continuitate în performanța 
sportivă. 

Toți atleții, împreună cu  antrenorii și restul membrilor din delegație au reprezentat cu 
cinste și onoare Atletismul Românesc prin prezența numerică, echipament și ținută, performanță 
sportivă și, cel mai important, prin faptul că au dus numele României în întreaga lume. 

S-au pus bazele pentru obținerea de performanțe sportive de valore la cele doua 
competiții majore: 

- Jocurile Olimpice de vara de la Tokio 2021 ( locul 6 in finala Olimpica ) BIANCA 
GHELBER  

- Campionatele Europene de la Munchen 2022 ( locul 1. si Campioană Europeană – 
Bianca Ghelber) 
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CE AVEM IN 2025? 

Constatăm in 2025 că organizarea  activității sportive de performanța din cadrul 
F.R.Atletism nu a inregistrat progrese mari față de 2017. Lipsesc in continuare antrenorii federali 
pe grupe de probe si coordonatorii federali pe categorii de alergare: pe ultraalergare, pe sosea, 
pe alergare montană, pe maraton si semimaraton. S-a desființat departamentul pentru 
activitațile copiilor, iar departamentul pentru performanța sportivă s-a comasat, rolurile 
directorilor de lot, fiind preluate voluntar de prof.- antrenori in funcție de necesități ( prof.-
antrenori respectabili de altfel, cu performanțe sportive in dreptul lor). 

Această situație duce la lipsa asumării de reponsabilitate pentru activtatea de 
performanță din partea celor care temporar trec prin aceaste funcții. Pot spune fara să gresesc că 
in țară la nivelul cluburilor si chiar al antrenorilor de atletism nu se stie exact cine si cum 
coordoneaza aceste loturi. Acesta este un mare minus. 

Deasemenea, această stare de incertitudine duce la ideia ca se fac anumite jocuri de 
interese, pentru a se promova la lotul național sau atunci când se constituie loturile naționale 
pentru anumite deplasări. Dacă nu se oprește această incertitudine, încet dar sigur ne intorcem 
în urma cu 20-30 de ani. Un alt mare minus. 

                   

CE PROPUN PENTRU  2025 – 2029:  

*   Întărirea conceptului și spiritului  de echipă națională de atletism și de  reprezentare 
a României în competiție. 

Foto: Echipa Națională de Seniori 2020 Cluj-Napoca. Campionatul Balcanic de Seniori. 
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 Consultarea imediată a Consiliului Federal nou ales, pentru stabilirea procedurilor 
necesare completării antrenorilor federali pe probe, (pe pistă) si coordonatorii pe categoriile de 
alergare, (in afara pistei).  

*  Dezvoltarea  relației: club – sportiv – antrenor – federație  și  realizarea unui 
parteneriat prin contract, care să cuprindă elemente cu privire la: participarea în  competiții, 
susținere în pregătire, asumare de performanță sportivă, prezentarea echipamentului național, 
drepturi de imagine, conduită morală, fair-play și reprezentare a lotului României, alte drepturi și 
obligații, premii. 

*   Convocarea  lotului național cu 3-5 zile înainte de a efectua deplasarea într-o 
competiție internațională. 

*  Întărirea comisiei tehnice cu specialiști în atletism și regândirea atribuțiilor comisiei 
metodice în pregătirea și perfecționarea antrenorilor. 

*  Participarea la competițiile internaționale din calendarul aprobat de F.R.Atletism a 
tuturor sprtivilor care și-au indeplinit baremurile stabilite de organizatorii competițiilor 
(campionate europene , mondiale, balcanice etc). 

Stimularea dezvoltarii tuturor categoriilor de alergare in afara pistei, constituirea de loturi 
naționale si participarea la evenimentele europene si mondiale organizate de federațiile de 
profil, europene si mondiale. 

 

 
 

PROPUNERI  
PENTRU CONSTITUIREA STRATEGIEI DE DEZVOLTARE ATLETISMULUI DIN 

ROMÂNIA ÎN URMĂTORII 10 ANI. 

 

 

1. Înființarea a peste 400 de cluburi de atletism private în întreaga țară în următorii 8-
10 ani. 

2. Cresterea numarului de sportivi calificati la Jocurile Olimpice, Campionatele 
Mondiale si Europene ai câștigarea de medalii olimpice, mondiale și europene. 

3. Înființarea Asociațiilor Județene de Atletism în toate județele și constituirea 
comisiilor regionale de atletism, având ca obiectiv organizarea viitoarelor campionate regionale 
la toate categoriile de vârstă. 

4. Depunerea candidaturii F.R.A. la organizarea în 2034 sau în 2036 a Campionatelor 
Europene de Seniori la atletism. 
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5. Intensificarea activității de lobby și consultanță tehnică pe lângă Consiliile Județene 
și primăriile mari pentru refacerea pistelor de atletism și modernizarea marilor stadioane pentru 
activități polisportive, cu păstrarea pistelor de atletism. 

6. Constituirea cluburilor de atletism private în comunele mari și orașele mici, în 
parteneriat cu Școala (asociația școlară) și Primăria din localitatea respectivă (peste 100 cluburi în 
următorii 8-10 ani). 

7. Organizarea activității „Master Atletism” într-o structură parteneră cu F.R.A. care să 
devină un promotor al activității de atletism la orice vârstă. 

8. Organizarea Comisiei Naționale de Arbitri și racordarea ei la Comisia Europeană de 
Arbitri. 

9. Creearea unui mediu atractiv pentru investițiile private in atletism: in resursa 
umană și in viitori atleti cu potențial, in organizare de competiții și in bază materială, in lansarea 
unor programe de C.S.R. – Corporate Social Responsibility etc. 

10. Constituirea în următorii 2 ani a unui mini-studio de producție și realizare a 
materialelor TV, pentru promovarea imaginii sportivilor și activității de atletism a F.R.A.. 

11. Promovarea atletismului prin social-media și platforme digitale. Crearea de 
conținut atractiv pentru copii și tineri și pentru sustinatorii lor. 

12. Construirea „Casei Atletismului Românesc” prin modernizarea complexului sportiv 
„Iolanda Balaș” cu participarea directă a comunității atleților din România (atleți, antrenori, 
antreprenori, foști atleți, atleți amatori, cluburi de atletism, simpatizanți ai atletismului, sponsori 
și parteneri ai atletismului, mari campioni, asociații și ONG-uri care strâng fonduri pentru diferite 
cauze și proiecte – „fundraising” etc). 
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FLORIN FLOREA 

 CANDIDAT PREȘEDINȚIE F.R.A. 


